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Anca Dragu, despre tensiunile de pe piata asigurarilor: Un mesaj negativ pentru

potentialii investitori în piata de capital

Tensiunile de pe piata asigurarilor transmit un mesaj negativ potentialilor investitori în piata de capital din

România, existând un fenomen de contagiune de la un segment al pietei, la întreaga piata, a afirmat marti

Anca Dragu, senator, membru al Comisiei pentru buget-finante.

 

În opinia sa, statul trebuie sa intervina foarte rapid si foarte ferm si sa vina cu masuri care sa restabileasca

încrederea.

 

"Pentru un non-participant: se uita la aceasta piata, ceva nebulos, când mai aude si ca un segment din piata de

capital, respectiv piata asigurarilor, acolo e ceva, sunt niste miliarde care nu se mai gasesc, sunt niste clienti

pagubiti, cu siguranta este un mesaj foarte, foarte prost. Cei care considera piata de capital o zona nebuloasa si nu

vor sa intre îsi vor întari sentimentul ca trebuie sa se tina departe de piata de capital în general. Deci este acest

fenomen de contagiune de la un segment al pietei, la întreaga piata si, tocmai de aceea, statul trebuie sa intervina

foarte rapid si foarte ferm si sa vina cu masuri care sa restabileasca încrederea, sa zica ok, este un esec, este un

faliment, dar uite, am gasit vinovati, au platit, avem oameni mai buni de data asta. Continuam drumul într-o alta

formula", a mentionat Anca Dragu, la Forumul Investitorilor - 2023, organizat de ziarul Bursa.

 

Ea a fost întrebata ce mesaje transmit, din punctul sau de vedere si ca fost ministru de finante, tensiunile de pe

piata asigurarilor pentru încrederea în piata de capital.

 

"Cred ca într-adevar este un efect de contagiune negativ pentru întreaga piata si degeaba spunem noi ca vrem sa

vedem lichiditate pe piata de capital, pe bursa, ca vrem sa vedem mai multi participanti si pe IPO, dar si

tranzactionare si lichiditate, daca se pastreaza acest sentiment neplacut, nu vom ajunge la acele rezultate. Deci,

aparent, fiind în aceeasi piata mare de capital, cu siguranta fiecare segment are influenta asupra celalalt segment de

piata. La fel si cu bancile. Daca vezi probleme în sectorul bancar, ele se transfera. De fapt, dupa cum ati spus,

poate chiar aceasta nebuloasa din anii 90 este una dintre cauzele pentru care piata de capital în România este mult

mai slaba, mai îngusta decât în alte tari din regiune, tari cu care noi vrem sa ne comparam si trebuie sa ne

comparam", a mai spus Anca Dragu.

 

În ceea ce priveste piata asigurarilor, ea a subliniat ca "ar fi trebuit sa vedem o decizie mult mai rapida si mult mai

ferma acum 2 ani, când se stiau toate problemele din piata aceasta".

 

"Asa, ieri, la comisie, ce am aflat? Ca de fapt institutia care trebuie sa asigure supraveghere si reglementare a facut

absolut tot ce se putea, pur si simplu nu te poti opune destinului. A fost un destin, în conditiile în care vorbim

totusi de un cadru legal, de o institutie întreaga care are atributii ferme, clare. Chiar ieri, în timpul audierilor, am

recitit OUG 93, poate îmi scapa mie ceva din aceasta ordonanta - avea toate instrumentele pentru a fi intervenit

mult mai devreme", a adaugat Anca Dragu. 
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